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 اخبار کوتاه

روزنوشت

بیرانوند، نخستین گلر نامزد مرد سال آسیا   

نام علیرضا بیرانوند دروازه بان پرســـپولیس بین سه نامزد نهایی برترین 

بازیکن ســـال آسیا دیده می شود. برای اولین بار در تاریخ آسیا نام یک 

دروازه بان بین سه نامزد نهایی برترین بازیکن سال دیده می شود. این 

 )AFC جایزه از ســـال ۱۹۹۴ )تاریخ ایجاد جایزه مرد سال آسیا توسط

به برترین بازیکن ســـال اهدا شـــده و تاکنون هیچ دروازه بانی بین سه 

نامزد نهایی حضور نداشـــته است. از سال ۱۹۸۴ تا ۹۴ هم جایزه ای 

به عنوان بهترین بازیکن ســـال اهدا می شد که در آن سال ها هم هیچ 

دروازه بانی در جمع سه نامزد نهایی قرار نگرفت. سوزوکی از کاشیما و 

عبدالکریم حسن از السد دیگر نامزدهای کسب عنوان مرد سال آسیا 

هستند. درخشـــش در تیم ملی با کلین شیت های متوالی و عملکرد 

خوب در جام جهانی، کســـب عنوان نایب قهرمانی آسیا با پرسپولیس 

و ثبت بیشترین کلین شیت در لیگ قهرمانان ازجمله دلایلی است که 

شانس بیرانوند را برای کسب عنوان مرد سال آسیا بیشتر می کند. 

پرسپولیس در میان پرشورهای جهان 

روزنامه اســـپانیایی مارکا در ســـایت خود نظرســـنجی درباره بهترین 

طرفداران جهان فوتبال را انجام داد. در این نظر سنجی پرسپولیس تنها 

نماینده ایران بـــود و تیم های بزرگی مانند رئال مادرید، بوکا جونیورز، 

لیورپول، ریورپلاته، اتلتیکومادرید، دورتموند، میلان، پاری سن ژرمن، 

ناپولی و... حضور داشـــتند. در مجموع ۴۰ تیم در این نظرســـنجی 

بودند که درنهایت هواداران تیم پنیارول اروگوئه پرشورترین طرفداران 

جهان شـــدند. چهار میلیون کاربر در این نظرسنجی شرکت کردند که 

تیم اروگوئه ای با ۱/7 میلیون رای در صدر قرار گرفت. پالمیراس نیز با 

یک میلیون رای کمتر در این جایگاه دوم قرار گرفت. پرسپولیس ایران 

نیز با کسب ۴۰۰هزار رای سوم شد. 

اعلام رسمی سهمیه ایران در آسیا 

کمیته مسابقات لیگ قهرمانان آسیا سهمیه باشگاه های مختلف را برای 

حضور در فصل ۲۰۱۹ این رقابت ها مشخص کرد که با اعلام دپارتمان 

امور بین الملل فدراسیون، فوتبال باشگاهی ایران صاحب دو سهمیه 

مستقیم و دو سهمیه در مرحله پلی آف شد. ذوب آهن اصفهان ۱۲ فوریه 

)۲3 بهمن مـــاه( به مصاف تیم برنـــده دیدار الکویت کویت و الوحدت 

اردن می رود و ســـپس در صورت پیروزی ۱۹ فوریه )3۰ بهمن( مقابل 

الغرافه قطر حاضر می شـــود. تیم سایپا نیز ابتدا باید با پنجاب هند در 

تهران بازی کند و در صورت پیروزی میهمان الریان قطر خواهد بود. 

چرا کی روش را تحریم نکردیم؟
کنفرانس که تمام شـــد 

تمـــاس اول را دریافت 

کردم. 

»چرا در کنفرانس شرکت 

کردی؟ چـــرا تحریمش 

نکردی؟«

پاسخم ساده و صریح بود. اینکه نه کسی به من گفته بود تحریم است 

و نباید رفت و نه من حاضر بودم به چنین تصمیمی پابند شوم! در تمام 

هشت سالی که کارلوس کی روش در ایران حضور داشت حتی یک بار 

هم به کنفرانس هایش نرفته بودم و این اولین باری بود که دوست داشتم 

باشم. می خواستم با او چشم در چشم شوم و سوالم درمورد تصمیماتش 

را بپرسم. کاری که کردم و چقدر مزه کرد. ته قصه ما خبرنگارها همین 

اســـت. اینکه باید برویم، چشـــم در چشم شـــویم، حرف بزنیم، حرف 

بشـــنویم، متلک بیندازیم و متلک بشـــنویم و در تمام این لحظه ها، با 

آدمی که آن ور میز درحال ســـلاخی کردنش هســـتیم یا توسطش به 

گلوله بسته می شویم، نزدیک تر شویم. درک کنیم کیست و چه مرگش 

است و چرا مثل آدم با یک عذرخواهی ساده قال قصه را نمی کند. چرا 

دســـتیارهایش یکی بعد از دیگری مشغول انداختن خودشان و او در 

دامی هستند که برایش پهن شده یا خودش برای خودش پهن کرده. 

دلم می خواســـت و رفتم و این رفتن بسیار شیرین بود، چراکه چشم در 

چشم شدیم، حرف زدیم، متلک انداختیم و در انتها به درک مشترکی 

نزدیک شدیم. نمی گویم با هم همسو شدیم، نه، می گویم درک کردیم 

که کجای حرف مان نزدیک است و کجای حرف مان دور و تهش اینکه 

این آدم در گفت وگوی غیررســـمی می پذیرد که برخی رفتارها اشتباه 

بوده اما وقتی پشت میکروفن می آید ناچار است دفاع کند. 

نمی گویم این کنفرانس باعث شـــد تا دیدگاه من به کی روش نزدیک 

شـــود اما یک ساعت نشست مطبوعاتی و نزدیک به دو ساعت نشست 

غیررسمی، کمک کرد تا درمورد برخی اتفاقات، ماجرا را از زاویه دید او 

هم بشـــنوم. درک کردن کارلوس کی روش کار سختی است. می گوید 

از دنیای دیگری آمده و ما هم از دنیای دیگری هســـتیم. در دنیای او 

قصه ها این گونه روایت نمی شوند که یک خبرنگار به کادر فنی نزدیک 

شود و بکوشد از آنها فایل ویدئویی بگیرد برای آنکه شری درست کند. 

در دنیای ما هم پسندیده نیست که مربی بیاید و خبرنگار را هل بدهد 

یا با او برخورد فیزیکی کند. 

این همان تقابل مسخره و همیشگی دو سمت میز است. آن سمت میز 

که بروی، با این ســـمت فرق می کند. زاویه دیدت و حتی پرسپکتیوت 

تغییر می کند. او آن ور میز است و ما این ور میز. او آمده تا جواب بدهد 

و مـــا آمده ایم تا دعوا کنیـــم. او آمده تا توجیه کند و ما آمده ایم تا قانع 

شـــویم. نه او می تواند توجیه کند نه ما قانع می شـــویم ولی دست کم 

بخشی از این دعوا کمتر می شود؛ برای من که شد. 

کارلوس کی روش می داند که بعد از این مصاحبه همچنان باید منتظر 

نقدهـــای من باشـــد. من هم می دانم از این بـــه بعد آدمی که نقدش 

می کنم، همان کسی است که در نخستین برخوردش، مرا محرم دانست 

و دوســـاعت اسرار مگویی را برایم تعریف کرد. دست کم از ۱۱ تا 3، به 

این یک نتیجه رسیدیم. 

اواسـط شـهریورماه امسـال بـود کـه بـا اعـلام امیرحسـین 

فتحـی سرپرسـت باشـگاه اسـتقلال، مدیـران این باشـگاه 

موفـق شـدند پرونده هـای بدهـکاری خود را بدون مشـکل 

به سـرانجام برسـانند. این پرونده ها بسـته شـد تا استقلال 

تهران مدارک کامل برای شـرکت در مسـابقات فصل آینده 

لیـگ قهرمانـان آسـیا را آماده کند. درحالی که آبی پوشـان 

بـه روزهـای بهتـر نسـبت بـه اوایل فصـل امیـدوار بودند اما 

شـنیده ها حاکی از آن اسـت که توفان جدیدی در انتظار 

اسـتقلال است. 

بـا وجـود اینکـه اعلام شـده بود تمامـی پرونده هـا مختومه 

شـده تـا خطـر محرومیتـی در کمیـن اسـتقلالی ها نباشـد 

امـا پرونـده جدیـد باشـگاه تهرانـی در فیفـا بازهـم باشـگاه 

را بـه دردسـر خواهـد انداخـت. عواقـب مدیریت سـیدرضا 

افتخـاری در اسـتقلال تهـران بـا معرفـی شـاکی جدیـد 

ایـن تیـم می توانـد آبی پوشـان را در خطـر کسـر امتیـاز و 

محرومیـت قـرار بدهـد. 

  شاکی کیست؟

شـــکایت مربوط به بازیکنی اســـت که برای استقلالی ها 

کاملا آشناســـت؛ بویان نایدنـــوف. بازیکن درخط میانی 

که با وجود مصدومیت در تمرینات اســـتقلال کمتر از یک 

مسابقه ۹۰دقیقه ای در طول نیم فصل به همراه استقلال 

در تمامی رقابت ها هم شرکت نکرده بود حالا مدعی است 

که می تواند پول هنگفتی از باشگاه دریافت کند. 

  طلب 400هزار دلاری!

رقـــم هنگفتی که هافبـــک مقدونیه ای مدعی شـــده از 

آبی پوشان طلب دارد حدود ۴۰۰هزار دلار است! درحالی 

که اســـتقلال از بازدهی این بازیکـــن مطمئن نبود با نظر 

مدیران وقـــت این بازیکن قراردادی دوســـاله امضا کرده 

بـــود! اینکه چرا چنین بازیکنی باید با این مدت قرارداد به 

تیم ملحق شـــود سوالی است که باید سیدرضا افتخاری و 

پندار توفیقی به آن پاسخ بدهند. 

  دوباره فیفا

پس از کسر امتیاز از پدیده مشهد و محرومیت سنگین برای 

پرســـپولیس تهران، اقتدار فیفا در آرای انضباطی و اجرای 

مقررات مشخص شد. بویان به وسیله وکیل خود پس از اینکه 

نتوانست از باشگاه استقلال جواب مشخصی دریافت کند 

به این مرجع قانونی شکایت کرده است و معاونان حقوقی 

باشگاه باید هرچه سریع تر آن را برطرف کنند تا با چالشی 

بزرگ مواجه نشوند. 

  فقط بویان نیست!

سرور جپاروف دیگر بازیکن خارجی استقلال است که هنوز 

مطالباتش را به صورت کامل دریافت نکرده است. هافبک 

ازبکستانی که در تابستان ایران را ترک کرده درحال حاضر 

۱3۰هـــزار دلار از این تیم طلبکار اســـت و فعلا به مراجع 

قانونی شکایت نکرده است؛ با وجود اینکه شایعات بازگشت 

او به جمع شاگردان وینفرد شفر هم به گوش می رسد. 

در کنـــار جپاروف، مامه بابا تیام دیگر بازیکنی اســـت که 

می تواند از اســـتقلال شـــکایت کند؛ با گذشت چند ماه 

از جدایی او تیام همچنان از اســـتقلال طلبکار اســـت. او 

هم ۴۰۰ هزار دلار از قراردادش را دریافت نکرده اســـت و 

البتـــه به خاطر دریافت رضایتنامه و پیوســـتن به عجمان 

امارات با درایت امیرحســـین فتحی 35۰هزار دلار از مبلغ 

قراردادش کسر شد. 

  پولی برای تسویه حساب نیست

دیگر اقدام عجولانه و البته غیرحرفه ای افتخاری و مدیران 

باشگاه استقلال در زمان او این بود که آنها خیلی زودتر از 

موعد بودجه اسپانســـرینگ را از ایرانسل دریافت کرده اند 

و اگر اســـتقلال مجبور به پرداخت جریمه نقدی به غیر از 

پرداخت رقم قرارداد این ســـه بازیکن خارجی شود، منبع 

مالی معتبری وجود نخواهد داشـــت تا آنها به آن مراجعه 

کنند و باید دید چگونه از پس این مشکل برخواهند آمد.

فتحیواستقلالبامشکلجدیدیمواجهشدند

دردسر400هزاردلاریتوریستنیمکتنشین
حسن بابازاده

روزنامه نگار

تیـــم فوتبال پرســـپولیس بـــا نایب قهرمانـــی در لیگ 

قهرمانان آســـیا پایان خوبـــی در ایـــن رقابت ها برای 

خود ســـاخت و حالا از امروز مجـــددا وارد رقابت های 

لیگ برتر خواهد شـــد تا از دو عنـــوان قهرمانی متوالی 

خـــود در ایـــن رقابت هـــا دفاع کنـــد. ایـــن درحالی 

اســـت که پرســـپولیس وضعیت خوبی بـــرای بازی با 

پیـــکان ندارد و با لشـــکری از بازیکنان غایب و مصدوم 

بـــه مصاف شـــاگردان مجیـــد جلالی خواهـــد رفت. 

از طـــرف دیگـــر اهدای جـــام قهرمانی ســـوپرجام به 

باشـــگاه پرسپولیس باعث شـــد اعتراض استقلالی ها 

در ایـــن خصـــوص یک بار دیگر بـــه هوا بلند شـــود. 

امیـــد عالیشـــاه در گفت وگو با »فرهیختـــگان« درباره 

ایـــن مـــوارد توضیحاتـــی ارائه کـــرده اســـت که در 

ادامه می خوانیـــد:

امـــروزبایدبهمصافپیـــکانبرویدتایکباردیگر

رقابتهایلیگبرتربهنقطهجوشبرسد.

بله. با پایـــان یافتن لیگ قهرمانان آســـیا دیگر به این 

بازی هـــا فکر نمی کنیم و بعـــد از پنج روز تعطیلی همه 

تمرکز و فکرمان را روی بازی های لیگ برتر و جام حذفی 

گذاشتیم. البته همانطور که همه می دانند برای بازی با 

پیکان اصلا شرایط خوبی نداریم. دو بازیکن در تیم ملی 

بزرگسالان، یک بازیکن در تیم امید، دو بازیکن مصدوم 

و یـــک بازیکن در تیم ملی عراق داریم و واقعا نمی دانم 

قرار اســـت چطور ۱۱ بازیکن به زمین بروند. این شرایط 

اصلا شـــرایط برابری نیست و نمی دانم در این وضعیت 

چه خواهد شـــد. ای کاش بازی را عقب می انداختند تا 

در زمان بهتری انجام می شد. 

بههرحالبرنامهازسویسازمانلیگاعلامشدهو

حتمالازمالاجراست.

بایـــد توافق و تفاهمی بین باشـــگاه و ســـازمان لیگ 

صـــورت می گرفت تـــا تصمیم بهتری گرفته می شـــد. 

مـــا به فینال آســـیا رفتیم و برای ایـــران افتخار آفرینی 

کردیـــم. به همین دلیـــل بازی های ما عقـــب افتاد و 

حالا هـــم نمی خواهیم به تیمی آســـیب وارد شـــود. 

فقط خواســـتار این هســـتیم تـــا بازی های مـــا را در 

شـــرایط بهتری برگزار کننـــد تا حداقـــل ۱۱ بازیکن 

داشـــته باشـــیم که به زمین بروند. 

وضعیتخودتبعدازمصدومیتوازدستدادن

فیناللیگقهرمانانآسیاچطوراست؟

هنوز در مچ پایم درد دارم و پایم کبود اســـت اما شرایط 

تیم به گونه ای است که هرطور شده باید برای تیمم بازی 

کنم. همین طوری هم کلی بازیکن نداریم. 

بازیهایپرفشاردومصدومرویدستپرسپولیس

گذاشتهوشایدتعدادآنهابیشترهمبشود.

بـــه هرحـــال ما حســـین ماهینی و محمـــد انصاری را 

بـــه دلیل همین بازی های پرفشـــار از دســـت دادیم. 

بـــدن بازیکنان از آهن نیســـت که بازی های پر فشـــار 

را بتواننـــد تحمل کنند و مشـــکلی برای شـــان پیش 

نیاید. امیـــدوارم دیگر مصـــدوم ندهیـــم و بازیکنان 

مصدوم هم هرچـــه زودتر به تمرینـــات برگردند چون 

می دانم شـــرایط ســـختی دارند. 

ســـوپرجامهـــمکهبهباشـــگاه

پرســـپولیساهداشـــداما

استقلالیهاهنوزبهارائه

اینجامبهشماناراحت

ومعترضهستند.

من واقعا نمی دانم دلیل 

اســـتقلالی ها  اعتراض 

چیست. این برنامه ای بود 

که از دوماه قبل از تاریخ برگزاری، زمانش مشخص شده 

بود و می دانستیم که باید سوپرجام را برگزار کنیم. حتی 

مربیان ما برنامه تمرینات را به گونه ای طراحی کردند که 

برای این بازی آماده باشیم اما به هرحال استقلال برای 

این بازی آماده نبود. من برای هواداران استقلال و این 

باشـــگاه احترام قائل هستم اما وقتی کمیته انضباطی 

و کمیته اســـتیناف رای خـــود را درباره بازی با نتیجه 3 

بر صفر به سود پرســـپولیس اعلام می کنند، دیگر چرا 

اعتراض صورت می گیرد؟ 

آنهـــامیگویندنبایدقبلازانجامبازی

نتیجه۳برصفرازسویسازمانلیگ

بهسودپرسپولیساعلاممیشد.

من بازیکن هســـتم و نباید در این موارد 

ورود کنم اما شنیده ام که مسئولان استقلال خودشان 

نامه زده اند که برای این بازی آماده نیســـتیم. به عنوان 

یک بازیکن مشـــکل خاصی در اهـــدای جام قهرمانی 

سوپرجام به پرسپولیس نمی بینم. 

  گفت وگو

استقلالحاضربهبازینشد،سوپرجامبهمارسید

عالیشاه:کاشاجازهمیدادند11بازیکنداشتهباشیم!

مگردرروزفیفاهمبازیلیگبرگزارمیشود؟!

برانکو: بازی می کنیم که نگویند بزدل هستیم

برانکو سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس در نشست خبری 

قبل از بازی با پیکان گفت: »تعدادمان کم است، انگار 

بازی دوستانه اســـت. قبل از هرچیز می خواهم تشکر 

کنم از بازیکنانم و شـــوقی که به خرج دادند و نتایجی 

که کسب کردند. بسیار با افتخار فینال را بازی کردند؛ با 

وجود تمام مشکلاتی که داشتیم. بازیکنان پرسپولیس 

قهرمانان و ســـتاره های ما هســـتند، آنها لایق تعریف و 

تمجید هستند و نشان دادند که عاقل و با اراده هستند 

و من به آنها افتخار می کنم.«  برانکو تاکید کرد: »علیرغم 

اینکه برخلاف قوانین در فیفادی نباید بازی برگزار شود 

ولی ما بازی داریم. ظاهرا ما مقصر هستیم که به فینال 

لیگ قهرمانان آسیا صعود کردیم. من فقط دوست دارم 

بگویید که کسی هست که بداند یا در خاطر داشته باشد 

که در روزهای فیفادی بازی لیگ برگزار می شود یا خیر؟ 

اگرچه مدیرعامل مان گفت اگر مایل نیستید بازی نکنید 

اما من گفتم بازی می کنیم که فکر نکنند ما بزدل و ترسو 

هستیم، تلاش و بلندپروازی مان مثل همیشه آن است که 

برنده شویم، با احترامی هم که برای پیکان قائل هستیم؛ 

این تیم پارسال ما را در تهران برد، اما پرواضح است که ما 

می خواهیم دوباره قهرمان لیگ شویم.«  برانکو در ادامه 

گفت: »قبلا آن چیزی که آقای فتاحی گفته )نامه کتبی 

باشـــگاه مبنی بر تعهد برای بازی کردن مقابل پیکان( 

صحت ندارد و کسی فکر نمی کرد که ما چنین نتیجه ای 

را در آسیا بگیریم و ظاهرا برخی ها خوشحال هم شدند که 

ما نتیجه ای را که می خواستیم، نگرفتیم.«  برانکو، سرمربی 

پرسپولیس درباره ماجرای اخیر دستیار کی روش گفت: 

»پرسپولیس همیشه از تیم ملی حمایت کرده و می کند. 

هرکسی که می خواهد سرمربی تیم ملی باشد برای ما 

فرقی ندارد، ما به تیم ملی حمایت می دهیم نه به فرد. تا 

به حال کسی از من یا از بازیکنان پرسپولیس توهینی به 

تیم ملی شنیده است؟ اما شما موضع مربی دروازه بانان 

تیم ملی را دیدید؟ این حرکت او توهین به پرسپولیس، 

باشگاه و همه هواداران است. آنها چهره واقعی خودشان 

را نشان دادند.« 

مجید جلالی در نشست خبری پیش از بازی با پیکان 

اظهار داشـــت: »بعد از اینکه یک مـــاه بازی نکردیم 

پس از آن سه بازی انجام دادیم که نتوانستیم امتیاز 

لازم را کســـب کنیم. آنچه مـــا را التیام می دهد بازی 

خوب مقابل یک تیم خوب است تا بتوانیم یک امتیاز 

بگیریم.« 

وی درباره اینکه پرسپولیس چند مصدوم و غایب دارد 

و این مســـاله به سود شـــما خواهد بود یا به ضررتان، 

اظهار داشت: »این مساله شاید برای پرسپولیس کار 

را راحت تر کرده باشد اما برای ما کار سخت تر است. 

پرسپولیس تیمی است که نزدیک به سه سال در کنار 

هم بودند و ثبات زیادی دارد. این تیم با شایستگی زیاد 

به فینال آسیا رفته و در ترکیب ۱۱نفره هشت نفر در 

فینال آسیا حضور داشتند و شاید فقط پنج روز باشد 

که تمرین نکرده اند اما همه می دانیم که پرسپولیس 

و برانکـــو چه خدماتی به فوتبال ایران کردند و با یک 

بازی نمی شود آنها را محک زد.« 

 جلالی درمورد رفتار مربی تیم ملی با یکی از خبرنگاران 

اظهار داشـــت: »واقعیت این است که در این زمینه 

حرف های زیادی بـــرای گفتن دارم. این صحنه ها را 

دیدم و آنچه در وجودم تحریک شـــد، غرور ملی بود 

و ناراحت شـــدم. اما خود شما این شـــرایط را ایجاد 

کردید اگر کسی حرفی می زد به آن امان نمی دادید 

و با منتقدان برخورد می کردید.« 

جلالی در مورد اینکه شـــایعه شـــده شیری به خاطر 

پرسپولیس در بازی با پارس جنوبی اخراج شد و علیه 

او هجمه به راه افتاد، گفت: »هیچ کدام از این مسائل 

درست نیست، شاید من به خاطر اینکه او را در این بازی 

ندارم ناراحتم اما از اینکه او نیســـت به خاطر خودش 

خوشحالم، چون اگر روز بدش بود باز هم هزار مشکل 

مثل همین مشکل پیش می  آمد و اگر روز خوبش بود 

یا گل می زد نمی دانست چه باید بگوید و چه رفتاری 

انجام دهـــد. در بازی با پـــارس جنوبی همه ما فکر 

می کردیم بازی بعدی ما با فولاد خوزستان است.« 

  نشست خبری
پرسپولیسوبرانکوبهفوتبالایرانخدمتکردند

جلالی: از رفتار دستیار کی روش ناراحت شدم

هومن جعفری
روزنامه نگار
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مجتبی نورعلی
روزنامه نگار


